
Haagsche Tandheelkundige Vereeniging. 

JAARVERSLAG UITGEBRACHT OP DE ALGEMEENE 
VERGADERING VAN 21 APRIL 1917. 

Mijnheer de Voorzitter, Mijne Heeren, 

Gaan wij de belangrijkste feiten na, die zich in den loop van het 
afgeloopen jaar voordeden, dan denken wij in de allereerste plaats 
aan dat werk, dat reeds omstreeks 6 jaar geleden werd aangevangen 
en in Mei 1.1. geëindigd werd, n.l. het schoolonderzoek en de brochure 
„De Strijd tegen het Tandbederf en de Schooltandverzorging" tot 
slot. Dit alles ligt nog te zeer in ons geheugen om nu uitvoerig hierbij 
stil te staan. Alleen wil ik even opmerken, dat de brochure overal, 
in heel den lande, met sympathie werd ontvangen en door tal van 
deskundigen met belangstelling ter hand genomen werd. Ik denk 
hierbij in de allereerste plaats aan den Haagschen autoriteit op dit ge-
bied, Dr. P i g e a u d, den schoolarts, die toen opnieuw, evenals vroeger 
reeds, ten duidelijkste zijne instemming en ingenomenheid met dit 
geschrift alsook met ons geheele streven te kennen gaf. Dat het tot 
nog toe hierbij bleef, vindt zijn oorzaak ongetwijfeld niet in de wijze, 
waarop onze vereeniging dit hoogst belangrijke vraagstuk beschouwd 
en opgelost wenscht te zien, maar zeer zeker in de nijpende tijds-
omstandigheden, waarin ongeveer de geheele wereld verkeert; wij 
zullen dus moeten wachten tot betere dagen. Een woord van dank 
echter aan collega van H a s s e 1 t, die aan de samenstelling der 
brochure het leeuwendeel bijdroeg, alsook aan de Nederlandsche 
Vereeniging tot Bestrijding van het Tandbederf, die met raad en 
daad ons in staat stelde, het geschrift in optima forma te doeir uit-
voeren en ruim te verspreiden; een 1000 tal exemplaren werden toe-
gezonden aan Haagsche belangstellenden, onder wie in de eerste 
plaats te noemen Burgemeester en Wethouders en den geheelen 
Gemeente-Raad. De Vereeniging tot Bestrijding van het Tandbederf 
besloot de verspreiding der brochure buiten Den Haag op zich te nemen 
en aldus de goede zaak te dienen; ook zond zij aan hare bescherm-
vrouwe Hare Majesteit de Koningin-Moeder een exemplaar. 

Onmiddellijk na dezen belangrijken arbeid kwam weer een ander 
probleem al onze aandacht, werkkracht en werklust vragen: het 
verschaffen van tandheelkundige hulp aan den minder welgestelden 
middenstand. De vergadering van 30 September 1.1. besloot dit 
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onderwerp, dat door den heer Klinkhamer eenigen tijd daar-
voor in den vorm van eene lezing was ingeleid, in behandeling te nemen 
en benoemde daartoe eene commissie met de opdracht dit onderwerp 
te bestudeeren en zoo mogelijk voorstellen te doen, ten einde te 
geraken tot de oprichting van zulk eene tandheelkundige stichting. 
Straks zal blijken, of de vergadering zich in hoofdzaak met het 
rapport van genoemde commissie kan vereenigen. 

Dit jaar is ook een begin gemaakt met het vormen van eene lijst 
van diè patiënten, die door wanbetaling of anderszins bij ons in de 
practijk niet welkom zijn. In aanmerking genomen, dat slechts een 
klein aantal collega's konden besluiten opgave voor deze lijst in te 
zenden, blijkt nil toch reeds onomstootelijk zeker, welk een nut en 
gemak deze lijst voor ons na eenigen tijd zal hebben; dat ook tal van 
collega's dit gevoelen deelen, blijkt uit het feit, dat sinds het ver-
schijnen der eerste lijst tal van nieuwe opgaven zijn ingekomen. 

In den loop van dit jaar nam het aantal gewone leden toe met 2 
en dat der buitenleden met één, zoodat er thans 38 gewone en 
5 buitenleden zijn. 

De Secretaris, 

j. C. G. v. D. GRAGT. 


